
                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
 

REVISTA PRESEI 
 

 Tăriceanu cere verificări: Sunt informaţii că ofiţeri ai serviciilor străine au fost în sediul DNA 
Preşedintele Senatului Călin Popescu Tăriceanu a declarat, miercuri, că va cere verificări din partea Comisiei de 
Control SRI, după ce au apărut informaţii că în sediul DNA au fost prezenţi ofiţeri ai serviciilor străine. 
"Nu ştiu cum a servit Coldea statul vertical, că a fost contra", a declarat Călin Popescu Tăriceanu, la România TV. 
Acesta a dat exemplele lui Victor Ponta şi a fostului ministru Ovidiu Silaghi, care au avut dosare penale, ce le-au 
compromis carierele politice, dar care au fost finalizate cu închiderea lor. 
"Oamenii ăştia ne sfidează. (...) Au servit interesele lor şi pe ale altora. Există informaţii că ofiţeri ai serviciilor 
străine au fost prezenţi în sediul central al DNA şi voi cere ca în comisia de control SRI să vedem dacă ei sunt la 
curent cu aceste persoane, daca informaţiile se confirmă sau nu se confirmă", a mai spus Tăriceanu. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Regulile privind înscrierea la ora de religie, schimbate de Ministerul Educaţiei, în urma unei decizii CCR de 
încălcare a Constituţiei 
Ministrul Educaţiei a semnat un ordin de ministru prin care părinţii îşi vor da acordul pentru ora de religie doar o 
singură dată pentru toată perioada de şcolarizare, nu în fiecare an, aşa cum se întâmpla până acum. Ordinul este 
publicat în Monitorul Oficial şi nu a fost pus în dezbatere publică. 
"Metodologia de organizare a predării disciplinei Religie în învăţământul preuniversitar, aprobată prin Ordinul 
ministrului educaţiei şi cercetării ştiinţifice nr. 5.232/2015, publicat în Monitorul Oficial al României, Partea I, nr. 
720 din 24 septembrie 2015, se modifică după cum urmează: (...) art. 3, alin. 5 - Cererea depusă este valabilă pe 
toată perioada de şcolarizare în învăţământul preuniversitar sau până la schimbarea opţiunii", reiese din Ordinul 
nr. 3.218 din 16 februarie 2018, publicat în Monitorul Oficial, pe data de 12 martie 2018. 
Concret, de acum încolo, părinţii îşi vor înscrie copiii la ora de religie o dată pentru tot învăţământul 
preuniversitar, nu o vor mai face în fiecare an. 
În veche metodologie, se stipula că părinţii, tutorele sau elevii majori pot depune cererile de înscriere la ora de 
religie până la sfârşitul lunii decembrie pentru anul şcolar următor. 
Curtea Constituţională a decis, în 12 noiembrie 2014, că articolul 18, alineatul 2, teza I din Legea Educaţiei 
Naţionale este neconstituţional. Articolul prevedea că sunt obligaţi să facă cerere elevii care nu vor să participe la 
ora de Religie. Prin decizia CCR a devenit obligatorie cererea celor care vor să studieze disciplina. 
În formularul de înscriere la ora de religie se solicită directorului unităţii de învăţământ participarea elevului la 
orele de religie, cu menţionarea unuia din cele 18 culte recunoscute conform Legii 489/2006, printre care: 
Biserica Ortodoxă Română, Biserica Romano-Catolică, Biserica Română Unită cu Roma, Greco-Catolică, Federaţia 
Comunităţilor Evreieşti din România, Cultul Musulman, Arhiepiscopia Bisericii Armene, Biserica Reformată din 
România, Biserica Evanghelică Română, Biserica Creştină Adventistă de Ziua a Şaptea din România şi Organizaţia 
Religioasă Martorii lui Iehova. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 LEGILE JUSTIŢIEI: Comisia specială se reuneşte luni. Aleşii au dezbătut peste trei ore fără să voteze/ PNL: Se 
lucrează nesănătos. PSD-ALDE vor să modifice şi alte amendamente 
Comisia specială pentru legile justiţiei, condusă de deputatul PSD Florin Iordache, se va reuni, luni, la ora 10:00, 
după ce parlamentarii au petrecut mai bine de trei ore pentru a dezbate legile justiţiei care au fost declarate 
neconstituţionale de CCR, fără a vota însă niciun amendament. 
„Luni dimineaţa, la ora 10:00, se reuneşte Comisia”, a declarat deputatul PSD Florin Iordache, cerându-le colegilor 
să formuleze propunerile pe care vor să le supună votului, după mai bine de trei ore, timp în care aleşii au 
dezbătut legile justiţiei care au fost declarate neconstituţionale de CCR. 
PNL a susţinut în comisie că legile justiţiei trebuie să fie dezbătute în Comisiile juridice ale Parlamentului, aşa cum 
prevede Regulamentul, nu în comisia specială, în timp ce USR a cerut ca reprezentanţii asociaţiilor profesionale să 
fie invitaţi la dezbatere. 
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În replică, PSD a acuzat opoziţia că tergiversează procesul legislativ, însă au căzut de acord ca votul asupra 
articolelor să fie dat în şedinţa următoare. 
Cupşa (PNL): Comisia specială lucrează nesănătos; PSD-ALDE vor să modifice şi alte amendamente 
Comisia specială privind justiţia şi-a reluat activitatea „într-un mod nesănătos”, a declarat, miercuri, deputatul 
PNL Ioan Cupşa, afirmând că PSD şi ALDE îşi propun să modifice nu doar amendamentele declarate 
neconstituţionale de CCR, ci şi alte texte normative. 
“Din păcate, Comisia specială şi-a reluat activitatea într-un mod nesănătos. Trebuie să ştiţi că abia la orele 
prânzului, undeva în timpul votului finall (din plenul Camerei Deputaţilor – n.r.) ne-au fost communicate 
materialele pe care astăzi le-am fi avut în dezbatere. Sigur, e un lucru nesănătos, nu avem cum să dezbatem 
conţinutul acestor amendamente, cele pe care le propune Coaliţia PSD-ALDE, sprijiniţi şi de către UDMR. Am 
solicitat o amânare (a dezbaterilor – n.r.), această amânare n-a fost posibilă. Astăzi am avut doar o primă lectură a 
celor supuse de către PSD, urmând că, în cursul săptămânii viitoare, să avem dezbaterile propriu-zise, să tranşăm 
prin vot amendamentele pe care dânşii le propun”, a declarat deputatul PNL Ioan Cupşa, la finalul şedinţei. 
Ioan Cupşa a afirmat că PSD –ALDE îşi propun să modifice nu doar amendamentele declarate neconstituţionale de 
CCR. 
„Am remarcat că, în afara textelor care au fost declarate în mod clar neconstituţionale prin sesizările pe care noi 
le-am făcut CCR, în afara acestor texte, şi alte texte normative, din propunerile pe care dânşii le-au făcut, urmează 
să fie modificate încă o dată, la propunerea lor”, a spus Cupşa. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 EXCLUSIV | Eduard Hellvig, Laura Codruţa Kovesi şi Florian Coldea, audiaţi în "Black Cube", în regim de VIP/ 
UPDATE: SRI confirmă informaţia 
Directorul SRI, Eduard Hellvig, Laura Codruţa Kovesi, şef DNA şi fostul prim adjunct al SRI, Florian Coldea, au fost 
audiaţi, în ultimele două săptămâni, în dosarul Black Cube, au declarat surse judiciare pentru MEDIAFAX, audierile 
desfăşurându-se departe de presă şi opinia publică. Serviciul Român de Informaţii a confirmat ulterior audierea 
directorului SRI, Eduard Hellvig. 
Potrivit surselor citate, directorul Serviciului Român de Informaţii, Eduard Hellvig, a fost audiat, în calitate de 
martor, în data de 28 februarie, iar fostul adjunct al SRI, Florian Coldea a ajuns la sediul DIICOT în data de 8 
martie. Numele celor doi au fost menţionate, în diferite declaraţii date de martori în dosar. 
Aceleaşi surse au declarat, pentru MEDIAFAX, că Laura Codruţa Kovesi, procurorul şef al DNA, a fost audiată 
marţi, 13 martie la sediul DIICOT. 
Cei trei au fost invitaţi şi audiaţi departe de ochii presei, astfel încât informaţiile au intrat în posesia MEDIAFAX 
abia după două săptămâni în cazul directorului SRI. 
SRI confirmă audierea lui Eduard Hellvig în dosarul Black Cube 
Serviciul Român de Informaţii confirmă audierea directorului SRI, Eduard Hellvig, după ce agenţia MEDIAFAX a 
făcut public faptul că directorul SRI, dar şi fostul prim-adjunct Florian Coldea şi Laura Codruţa Kovesi, au fost 
audiaţi în ultimele două săptămâni. 
 
"Domnul director al Serviciului Român de Informaţii, Eduard Hellvig, a fost la data de 28 februarie la sediul DIICOT, 
pentru a da declaraţii în legatură cu dosarul Black Cube. În cadrul declaratiilor, domnul Eduard Hellvig, a reiterat 
faptul ca nu are nicio implicare in acest dosar si ca isi exprima totala disponibilitate pentru a sprijini orice institutie 
a statului roman in demersurile sale legale", a declarat Ovidiu Marincea, purtător de cuvânt al SRI, pentru 
MEDIAFAX. 
Până la ora transmiterii ştirii, structura de Parchet care investighează cazul Black Cube a transmis, prin biroul de 
presă, că nu comentează informaţiile obţinute de MEDIAFAX, dar nici nu a infirmat prezenţa celor trei la audieri. 
Agenţia MEDIAFAX a transmis adrese oficiale către SRI şi DIICOT, fără a primi deocamdată un răspuns. 
Dosarul Black Cube a fost deschis în anul 2016 şi vizează încercări de intimidare la adresa procurorului şef al DNA, 
Laura Codruţa Kovesi. Doi cetăţeni israelieni, angajaţi ai societăţii Black Cube şi-au recunoscut faptele, fiind 
condamnaţi la închisoare cu suspendare. 
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Cercetările au continuat însă pentru fostul ofiţer SRI, Daniel Dragomir, fiind suspectat că ar fi intermediat legătura 
între cei care voiau să afle informaţii despre Laura Codruţa Kovesi şi angajaţii firmei. Dragomir a fost arestat 
câteva luni în dosar. 
Recent, fostul ofiţer SRI a acuzat DIICOT că tergiversează cercetările în dosar, solicitând trimiterea acestuia în 
instanţă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Olaru (CSM), despre avizul pe revocarea lui Kovesi: Motivarea - finalizată la sfârşitul acestei săptămâni 
Motivarea în cazul avizului negativ dat de Secţia pentru procurori pe solicitarea ministrului Justiţiei de revocare 
din funcţie a procurorului-şef al DNA, Laura Codruţa Kovesi, urmează să fie finalizată la sfârşitul acestei săptămâni, 
a anunţat joi vicepreşedintele CSM, Codruţ Olaru. 
 
"Motivarea avizului este pe finalizarea acestei proceduri, probabil în cursul acestei săptămâni va fi transmisă 
decidenţilor în vederea luării unor măsuri. (...) CSM - Secţia pentru procurori se va exprima absolut în scris în 
motivarea avizului", a declarat Codruţ Olaru, la Ministerul Justiţiei. 
 
Pe 27 februarie, Secţia pentru procurori a Consiliului Superior al Magistraturii a dat aviz negativ propunerii 
ministrului Justiţiei, Tudorel Toader, de revocare din funcţie a procurorului şef al DNA, Laura Codruţa Kovesi. 
 
"Secţia pentru procurori a decis respingerea solicitării ministrului Justiţiei cu privire la posibilitatea revocării 
doamnei procuror-şef, prin urmare avizul este unul negativ. În perioada imediat următoare hotărârea va fi 
motivată, va fi transmisă decidenţilor în vederea luării măsurilor legale", preciza Codruţ Olaru, şeful Secţiei de 
procurori din CSM. 
 
Potrivit legii, ministrul Justiţiei poate cere revocarea din funcţie a procurorului-şef al DNA, Secţia pentru procurori 
a CSM dă un aviz consultativ, iar decizia o ia preşedintele României.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Iohannis cere reexaminarea legii care şterge interdicţiile pentru parlamentari 
Preşedintele Klaus Iohannis a trimis Parlamentului, miercuri, spre reexaminare, proiectul de lege prin care 
majoritatea PSD-ALDE aducea o serie de modificări Legii privind integritatea în exercitarea funcțiilor și 
demnităților publice, în sensul ștergerii interdicțiilor aplicate ca, urmare a incompatibilității sau conflictului de 
interese, senatorilor și deputaților care au avut mandate în perioada 2007-2013. 
Proiectul vizat de șeful statului vizează completarea Legii nr. 176/2010 privind integritatea în exercitarea funcțiilor 
și demnităților publice, pentru modificarea și completarea Legii nr. 144/2007 privind înființarea, organizarea și 
funcționarea Agenției Naționale de Integritate, precum și pentru modificarea și completarea altor acte normative, 
în sensul încetării de drept a interdicțiilor aplicate persoanelor care au avut calitatea de senator și/sau deputat 
în oricare dintre mandatele cuprinse în perioada 2007-2013, pe baza rapoartelor de evaluare întocmite de 
Agenția Națională de Integritate. 
„Față de obiectul de reglementare, considerăm că legea transmisă la promulgare se impune a fi reanalizată de 
către Parlament sub aspectul oportunității acesteia întrucât, pe de o parte, interesul public general nu justifică 
o asemenea reglementare, fiind afectate standardele de integritate, iar pe de altă parte, este pusă în discuție 
respectarea angajamentelor asumate de România, în calitate de stat membru al Uniunii Europene”, se arată în 
cererea Președinției. 
Potrivit art. 25 alin. (2) din Legea nr. 176/2010, interdicția poate consta în decăderea din dreptul de a mai exercita 
o funcție sau o demnitate publică, cu excepția celor electorale, pe o perioadă de 3 ani de la data eliberării, 
destituirii din funcția ori demnitatea publică respectivă sau a încetării de drept a mandatului ori, dacă persoana a 
ocupat o funcție eligibilă, interdicția poate consta în aceea că persoana nu mai poate ocupa aceeași funcție pe o 
perioadă de 3 ani de la încetarea mandatului. Totodată, potrivit aceluiași text, în cazul în care persoana nu mai 
ocupă o funcție sau o demnitate publică la data constatării conflictului de interese, interdicția de 3 ani operează 
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potrivit legii, de la data rămânerii definitive a raportului de evaluare, respectiv a rămânerii definitive și irevocabile 
a hotărârii judecătorești de confirmare a existenței unui conflict de interese. 
„În ceea ce privește această interdicție, Curtea Constituțională a afirmat în repetate rânduri că o astfel de 
sancțiune se integrează scopului legii - asigurarea integrității și transparenței în exercitarea funcțiilor și 
demnităților publice și prevenirea corupției instituționale - și nu contravine normelor constituționale privind 
dreptul de a fi ales și restrângerea exercițiului unor drepturi sau al unor libertăți (Decizia nr. 481/2013, Decizia nr. 
483/2013, Decizia nr. 391/2014, Decizia nr. 638/2014, Decizia nr. 93/2015, Decizia nr. 550/2015)”, se mai 
precizează în cererea lui Klaus Iohannis. 
„Intervenția legislativă supusă reexaminării vizează, în realitate, o măsură de clemență acordată 
parlamentarilor, prin care se șterg pentru viitor efectele unei interdicții generate de încălcarea normelor 
privind conflictul de interese”, mai scrie în cerere. 
Președintele amintește și de Mecanismul de Cooperare și Verificare și de obiectivele pe care România s-a angajat 
să le îndeplinească. 
„Conform art. 148 alin. (4) din Constituția României, Parlamentul, Președintele României, Guvernul și autoritatea 
judecătorească garantează aducerea la îndeplinire a obligațiilor rezultate din actul aderării la Uniunea Europeană 
și din celelalte reglementări comunitare cu caracter obligatoriu. (...) Unul dintre cele patru obiective de referință 
specifice stabilite în cadrul MCV a fost chiar «Înființarea, conform celor prevăzute, a unei agenții pentru 
integritate cu responsabilități în domeniul verificării patrimoniului, al incompatibilităților și al conflictelor de 
interese potențiale, precum și cu capacitatea de a adopta decizii obligatorii care să poată duce la aplicarea unor 
sancțiuni disuasive»”, se arată în cererea de reexaminare. 
Plenul Senatului a adoptat, pe 18 decembrie 2017, în calitate de Cameră decizională, propunerea legislativă 
pentru modificarea Legii Agenţiei Naţionale de Integritate (ANI), prin care încetează unele interdicţii pentru 
parlamentari. 
„Știți ce s-a întâmplat azi în Camera Deputaților, în câteva secunde? A trecut legea prin care primarii care au fost 
constatați a fi incompatibili pot candida, parlamentarii care au fost constatați a fi incompatibili, cu hotărâri 
judecătorești definitive, pot candida. Deci, asta da lovitură! Toată lumea s-a uitat pe 303 (Legea 303/2004 - n.r.) și 
astăzi a trecut cu votul majorității această lege care pur și simplu prăbușește ANI și șterge cu buretele 
incompatibilitățile pentru parlamentari, incompatibilități în perioada 2007 - 2013 (...). Și primarii, despre care se 
spune așa: dacă s-a constatat incompatibilitatea în mod definitiv, în instanță, nu pot ocupa funcții în aparatul de 
stat, dar pot candida la primar. (...) Astăzi și-au rezolvat două probleme: problema parlamentarilor incompatibili și 
problema primarilor și consilierilor incompatibili”, a afirmat senatorul PMP Traian Băsescu, după votul din Camera 
Deputaților. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Iohannis retrimite Legea referendumului la Parlament 
Preşedintele Klaus Iohannis a trimis, miercuri, Parlamentului pentru reexaminare legea de modificare Legea 
referendumului în privinţa prevederilor referitoare la referendumul organizat în cadrul procedurii de revizuire a 
Constituţiei. 
În cererea de reexaminare, preşedintele aminteşte că CCR a constatat neconstituţionalitatea unor dispoziţii din 
legea menţionată, stabilind existenţa unui paralelism legislativ în textul adoptat iniţial, încălcarea rolului Curţii 
Constituţionale prin introducerea unui termen de două zile în care Parlamentul putea transmite instanţei 
constituţionale proiectul legii de revizuire a Constituţiei, şi faptul că data unui referendum de revizuire a 
Constituţiei trebuie stabilită prin lege, de către Parlament. În urma reexaminării dispoziţiilor declarate 
neconstituţionale, Parlamentul a adoptat Legea pentru modificarea şi completarea Legii nr. 3/2000 privind 
organizarea şi desfăşurarea referendumului în forma transmisă la promulgare. Sesizată cu o obiecţie de 
neconstituţionalitate, prin Decizia nr. 47/2018 Curtea Constituţională, a constatat că legea menţionată este 
constituţională în raport cu criticile formulate. 
„În opinia noastră, Legea pentru modificarea şi completarea Legii nr. 3/2000 privind organizarea şi desfăşurarea 
referendumului cuprinde dispoziţii ce se impun a fi reanalizate de către Parlament”, se arată în document. 
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În exercitarea actului de legiferare, aşa cum a reţinut Curtea Constituţională în jurisprudenţa sa, legiuitorului îi 
revine obligaţia ca, indiferent de domeniul în care îşi exercită această competenţă constituţională, să dea dovadă 
de o atenţie sporită în respectarea principiului clarităţii şi previzibilităţii legii (Decizia nr. 405/2016). De principiu, 
orice act normativ trebuie să îndeplinească anumite condiţii calitative, printre acestea numărându-se 
previzibilitatea, ceea ce presupune că acesta trebuie să fie suficient de precis şi clar pentru a putea fi aplicat; 
astfel, formularea cu o precizie suficientă a actului normativ permite persoanelor interesate - care pot apela, la 
nevoie, la sfatul unui specialist - să prevadă într-o măsură rezonabilă, în circumstanţele speţei, consecinţele care 
pot rezulta dintr-un act determinat (Decizia nr. 447/2013). Curtea Constituţională a mai arătat că inconsecvenţe 
de natură terminologică, omisiuni sau contradicţii cu înseşi textele legii, apte să creeze incertitudine sub aspectul 
operaţiunilor juridice reglementate, generează o lipsă de coerenţă, claritate şi previzibilitate a normei legale, care 
este de natură să înfrângă principiul securităţii juridice, sub aspectul componentei sale referitoare la claritatea şi 
previzibilitatea legii (Decizia nr. 1/2014), explică şeful statului. 
Art. unic pct. 2 din legea transmisă la promulgare, respectiv art. 6 alin. (3) prevede: „Proiectul legii constituţionale, 
adoptat de către fiecare Cameră a Parlamentului sau de către Camerele reunite în caz de divergenţă conform art. 
151 alin. (2) din Constituţia României, republicată, se trimite de îndată Curţii Constituţionale, care procedează 
potrivit legii. Dacă se constată că iniţiativa legislativă de revizuire depăşeşte limitele revizuirii, aceasta se 
consideră nefinalizată şi se transmite Parlamentului, procedura urmând a fi reluată.” 
Potrivit art. 151 alin. (1) din Constituţie, proiectul sau propunerea de revizuire trebuie adoptată de Camera 
Deputaţilor şi de Senat, cu o majoritate de cel puţin două treimi din numărul membrilor fiecărei Camere. Aşadar, 
după adoptare, proiectul/propunerea de revizuire devine lege de revizuire. De aceea, utilizarea sintagmei 
„proiectul legii constituţionale” este improprie şi neclară în ceea ce priveşte etapa procedurală avută în vedere. 
De asemenea, formularea „adoptat de fiecare Cameră a Parlamentuluiˮ este una neclară deoarece permite 
interpretarea că proiectul adoptat de fiecare Cameră a Parlamentului ar trebui trimis Curţii Constituţionale. Astfel, 
s-ar putea înţelege că instanţa constituţională ar putea primi două proiecte distincte şi chiar în forme diferite, 
fiind nevoită să se pronunţe din oficiu de două ori, asupra a două texte potenţial diferite ale aceleiaşi legi 
constituţionale, o dată după ce proiectul de lege de revizuire a fost adoptat de o Cameră şi încă o dată după ce 
proiectul de lege a fost adoptat de cea de a doua Cameră. Este pusă aşadar în discuţie respectarea principiului 
legalităţii stabilit la art. 1 alin. (5) din Constituţie în dimensiunea sa referitoare la calitatea legii. Pentru mai multă 
precizie, ar trebui să se prevadă expres că instanţa constituţională se pronunţă asupra legii adoptate de ambele 
Camere, nu de fiecare dintre acestea, arată preşedintele. 
În opinia sa, sintagma „care procedează potrivit legiiˮ - din cuprinsul aceluiaşi art. 6 alin. (3) - prin formularea sa 
generală, poate conduce la interpretări diferite. 
Astfel, se poate interpreta că norma de trimitere vizează fie Legea nr. 3/2000 privind organizarea şi desfăşurarea 
referendumului, fie Legea nr. 47/1992 privind organizarea şi funcţionarea Curţii Constituţionale. Dacă sintagma 
„care procedează potrivit legii” din teza întâi a art. 6 alin. (3) se corelează cu fraza următoare din acelaşi articol, 
care limitează competenţa de control a Curţii Constituţionale doar la prevederile art. 152 din Constituţie intitulat 
„Limitele revizuirii”, ar rezulta o viziune contrară Constituţiei în privinţa obligaţiilor jurisdicţiei constituţionale căci 
ar limita controlul său doar la aspectele de fond ale revizuirii. Dacă sintagma „care procedează potrivit legii” din 
teza întâi a art. 6 alin. (3) se corelează cu Legea nr. 47/1992, ar rezulta o viziune conformă cu Constituţia în 
privinţa obligaţiilor jurisdicţiei constituţionale căci ar permite acesteia să îşi exercite controlul din oficiu în mod 
plenar, adică şi cu privire la aspectele de fond şi cu privire la cele de formă, lipsind referirea la exclusiv „limitele 
revizuirii”prevăzute de art. 152 din Constituţie. Această neclaritate este de natură să conducă la impredictibilitate 
în aplicarea legii, se mai arată în document. 
Preşedintele mai precizează că teza finală a art. 6 alin. (3) nou introdus prevede că iniţiativa de revizuire se 
consideră nefinalizată dacă „depăşeşte” limitele revizuirii. 
„Întrucât modificarea Constituţiei este un subiect extrem de important pentru buna funcţionare a statului şi cu 
implicaţii majore la nivelul societăţii, considerăm că normele care stabilesc aspecte procedurale cu privire la 
revizuirea Constituţiei trebuie să fie foarte clare, extrem de precise, pentru a nu lăsa loc unor interpretări 
contradictorii. În acest sens, utilizarea sintagmei «depăşeşte» prin raportare la limitele revizuirii este confuză, 
întrucât «a depăşi» nu presupune în mod necesar şi «a încălca» limitele revizuirii ori a contraveni acestora. 
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Raportul de constituţionalitate nu presupune perfecta concordanţă ori conformitate a legilor cu Constituţia, ci 
poate fi considerat îndeplinit şi în caz de absenţă a contrarietăţii ori a contradicţiilor flagrante, ipoteze care nu 
sunt ideatic incluse în noţiunea de «depăşire» a limitelor revizuirii Constituţiei”, se arată în document. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Moțiune împotriva ministrului acuzat de „lipsă totală de comunicare cu Parlamentul” 
USR a anunţat miercuri, în plenul Camerei Deputaților, depunerea unei moţiuni simple împotriva ministrului 
Culturii, George Ivașcu, pentru lipsa totală de comunicare cu Parlamentul şi refuzul de a participa la patru invitaţii 
în comisia de Cultură. 
Deputatul USR Iulian Bulai a enumerat motivele pentru care a fost iniţiată moţiunea, printre care anularea a peste 
2.000 de proiecte legate de Centenarul Marii Uniri. 
„Am anunţat în plen moţiunea simplă împotriva ministrului Culturii, George Ivaşcu. Iată de ce: lipsa totală de 
comunicare cu Parlamentul, refuzând patru invitaţii la discuţie în Comisia de Cultură; refuzul de coordonare cu 
Comisia de Centenar, refuzând dialogul cu membrii comisiei speciale; anularea a peste 2.000 de proiecte 
dedicate Centenarului, după ce fuseseră deja aprobate de Guvern; prezentarea strategiei pe Centenar abia la 
sfârşitul primului trimestru din anul centenar; nesemnarea contractului pentru executarea monumentului Marii 
Uniri la Alba Iulia (sunt deja bani alocaţi de la buget)”, a scris Iulian Bulai pe contul său de Facebook. 
De asemenea, el invocă mai multe argumente pentru retragerea încrederii şi sprijinului prin moţiunea simplă, 
altele în afară de cele legate de Centenar: „blocarea dosarului Roşia Montana la UNESCO; întârzierea desemnării 
unui Comisar din partea MCIN în speţa Timişoara - Capitală Culturală Europeană, după modelul folosit la Sibiu 
acum 11 ani; sporirea birocraţiei şi instituţiilor inutile prin crearea «Senatului Culturii», mişcare prin care se 
externalizează mandatul Ministerului către Academia Română, al cărui rol direct nu este cel de a înlocui funcţia de 
implementare a politicilor publice pe cultură care ii revin MNIC”. 
Preşedintele comisiei de cultură, Gigel Ştirbu (PNL), a cerut miercuri, în plenul Camerei Deputaţilor, ca PSD să îl 
demită pe ministrul Culturii, George Ivaşcu. 
„Actualul domn ministru a luat decizia să anuleze hotărârea fostului ministru al Culturii de a valida cele 2.048 de 
proiecte depuse de autorităţile locale din România şi asociaţii neguvernamentale cu privire la Centenar şi a 
hotărât ca, în perioada următoare, prin pixul domniei sale, să decidă care sunt proiectele viabile”, a spus Ştirbu în 
plenul Camerei Deputaţilor. 
George Ivaşcu, ministrul Culturii şi Identităţii Naţionale, a fost invitat de patru ori să participe la o audiere în 
Comisia de cultură din Cameră, iar marţi, când anunţase printr-un secretar de stat că va fi prezent, a absentat şi l-
a trimis pe Gheorghe Popa să îi ţină locul. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Centrul de echipare şi întreţinere a elicopterelor Black Hawk din Europa Centrală va fi în România 
Companiile Romaero şi Sikorsky - parte al grupului Lockheed Martin - au semnat miercuri, la Ministerul 
Economiei, un acord de parteneriat industrial pentru echiparea şi întreţinerea elicopterului multi-misiune Sikorsky 
UH-60 Black Hawk în Europa Centrală. 
„Parteneriatul industrial dintre Romaero şi Sikorsky se axează pe activităţi care vor asigura participarea pe termen 
lung a mai multor companii din industria naţională de apărare a României la lucrări de asamblare, echipare, 
customizare şi întreţinere a elicopterului multi-misiune Sikorsky UH-60 Black Hawk. Centrul de la Bucureşti va fi 
singurul autorizat de grupul Lockheed Martin pentru echiparea şi întreţinerea elicopterului multi-misiune Sikorsky 
UH-60 Black Hawk în Europa Centrală”, se arată într-un comunicat al Ministerului Economiei. 
Acordul de parteneriat a fost semnat în prezenţa ministrului Economiei, Dănuţ Andruşcă, a preşedintelui Comisiei 
de Apărare din Camera Deputaţilor, Dorel Căprar, precum şi a reprezentanţilor Ambasadei Statelor Unite la 
Bucureşti. 
Dănuţ Andruşcă a declarat, la evenimentul de semnare a Acordului, că documentul reprezintă „o confirmare a 
potenţialului industriei româneşti, care este capabilă să realizeze produse cu valoare adăugată ridicată”. 
„Aşteptăm să vedem care vor fi efectele economice concrete ale acestui acord şi cât de repede vor fi ele resimţite 
la nivelul industriei şi economiei româneşti. Ministerul Economiei va sprijini iniţiativele companiilor din subordine 
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care pot duce la relansarea activităţii industriale. În acelaşi timp, acest acord este şi o confirmare a bunelor relaţii 
şi a parteneriatului strategic dintre România şi Statele Unite ale Americii“, a subliniat ministrul român al 
Economiei. 
La rândul său, Eric Schreiber, vicepreşedinte al companiei Sikorsky (parte din Lockheed Martin Corporation), a 
declarat: „Abilitatea noastră de a furniza cel mai capabil elicopter în lupta de suprafaţă (ASuW) şi anti-submarin 
(ASW) existent ar putea oferi României, la cel mai competitiv preţ, acoperirea necesară importantei poziţii 
strategice pe care aceasta o deţine la Marea Neagră”. 
Remus Vulpescu, Directorul General Romaero SA, a calificat calităţile elicopterului Black Hawk drept 
impresionante: „Poate îndeplini misiuni în toate anotimpurile, poate zbura în furtună, ziua sau noaptea, este 
foarte rapid şi poate transporta un număr mare de pasageri pe care îi protejează chiar şi împotriva loviturilor de 
tun de calibru până la 23 mm. Dotat cu armament, Black Hawk devine redutabil în comparaţie chiar cu aeronave 
specializate numai pentru luptă. În misiunile umanitare este greu de întrecut, iar ca vehicul aerian de pază a 
frontierelor este deosebit de valoros”. 
Totodată, „Romaero va întreprinde tot ce este necesar a asigura succesul acestui proiect cu acoperire din Turcia 
până în Polonia. Experienţa noastră de aproape 100 de ani în aeronautica civilă şi militară, resursa umană 
calificată, infrastructura educaţională şi capabilităţile de producţie disponibile - atât în Bucureşti, cât şi la 
partenerii noştri din teritoriu - fac România atractivă pentru marii producători de tehnică militară din lume, aşa 
cum este Lockheed Martin Corporation. În plan sectorial, un grad ridicat de coeziune a industriei de apărare şi 
abordarea pozitivă din partea mediului politic pot aduce României oportunităţi însemnate de dezvoltare 
economică şi tehnologică, mai ales în contextul creşterii nivelului de angajament al ţării noastre în parteneriatele 
strategice cum este cel cu NATO“, a mai spus Remus Vulpescu. 
„Elicopterul Sikorsky UH-60 Black Hawk este cel mai utilizat elicopter multi-misiune din lume, cu peste 4.500 de 
unităţi în serviciu în cadrul forţelor armate ale SUA şi ale altor peste 20 de state. Elicopterul va avea o perioadă de 
utilizare ce depăşeşte anul 2050. Cu peste 17 variante de echipare, aparatul oferă capabilităţi de referinţă în 
operaţiuni ale forţelor speciale, diverse misiuni de luptă, misiuni de căutare şi salvare, misiuni de transport şi 
suport logistic în zone de operaţiuni militare, dar şi în misiuni caracteristice serviciilor medicale de urgenţă, ori de 
luptă împotriva calamităţilor şi sprijin umanitar. Elicopterul poate fi echipat şi pentru uz oficial la cel mai înalt 
nivel”, se mai arată în comunicatul Ministerului Economiei. 
Lockheed Martin este un grup american specializat în cercetarea, dezvoltarea, producţia şi integrarea 
tehnologiilor avansate din domeniul militar, constructor aerospatial de prim rang şi cel mai mare furnizor de 
echipament aerospaţial şi tehnologic al Pentagonului. Compania a înregistrat o cifră de afaceri de 46 de miliarde 
de dolari SUA în 2015, având 97.000 de angajaţi şi fiind prezentă în 75 de ţări din întreaga lume. 
Dintre echipamentele produse de grupul Lockheed Martin, Forţele Armate Române exploatează deja cu succes 
avioanele de luptă F-16 şi avioanele militare de transport C-130 Hercules. „Acestea, împreună cu elicopterul Black 
Hawk, vor fi prezente, alături de alte vehicule şi echipamente militare de înaltă tehnologie, în cadrul expoziţiei 
internaţionale Black Sea Defense & Aerospace (BSDA) 2018, care va avea loc în perioada 16-18 mai în incinta 
Romaero Bucureşti”, precizează ministerul. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 BNR se opune uneia dintre cele mai discutate tranzacţii din sistemul bancar 
Preluarea Băncii Româneşti de către grupul ungar OTP a căzut. Banca Naţională nu şi-a dat acordul pentru această 
tranzacţie parafată încă din vară, dar care mai aştepta avizul principal, cel al regulatorului. Era un rezultat 
previzibil de fapt. Avizul a tot fost întârziat, dincolo de ce eram obişnuiţi, iar OTP şi Naţional Bank of Greece 
ajuseseră la un acord pentru Banca Românească încă de astă vară. 
 Preţul vehiculat era de 100 de milioane de euro, plus obligaţia grupului ungar de a rambursa un credit de 550 de 
milioane de euro către banca mamă din Grecia. S-ar putea ca aceste cifre mari de pe final să fi fost problema. 
Banca naţională nu a oferit încă explicaţii pentru avizul negativ, dar poate inovca argumente de soliditate a noii 
entităţi, care să pună în pericol sistemul. Nu a fost o problemă de concentrare de piaţă, erau două bănci mici şi în 
plus Consiliul Concurenţei îşi dăduse acordul pentur preluare. Poate să fie ceva legat de bani. De fapt capacitatea 
şi sursa financiară a acelor milioane care ar trebui plătite. 
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OTP a intrat într-o perioadă de strategie agresivă de extindere. Anul trecut a mai preluat două bănci, în Croaţia şi 
Serbia. Se intinde financiar foarte mult şi poate asta a stârnit îngrijorarea BNR. 
În noile condiţii, tot procesul pentru Banca Românească se va relua. Banca Transilvania a fost în cărţi pentru 
preluare, însă în cadrul negocierilor ar fi oferit mult mai puţin decât OTP, în jur de 60 de milioane, plus plata acelei 
linii de credit către grupul mamă. Între timp Banca Transilvania a preluat Bancpost. 
E o situaţie destul de complicată pentru National Bank of Greece, care a fost ţinută pe linia de plutire cu bani din 
pachetul de asistenţă financiară acordat Atenei. Ca şi celelalte surate elene este presată să vândă sucursalele din 
Balcani. Şi are mai puţin spaţiu de negociere acum după ce a căzut afacerea cu OTP. 
Însă în sistemul bancar românesc avem un curent de suprareglementare venit din zona politică, motivat populist 
evident. Sunt încercări de plafonare a dobânzilor, de a intorduce o dare în plată la leasing. Cel puţin asta din urmă 
poate deveni explozivă. Lasă loc la abuzuri uriaşe. Iei maşina o foloseşti doi ani şi o dai înapoi. Fără nicio problemă 
ulterioară. Se transformă într-un leasing operaţional cu costuri mai mici. Nu e ca la case, e mai simplu. Şi atunci 
leasingul se poate scumpi foarte mult. 
(Sursa:  Digi 24) 
 

 Viorica Dăncilă: Ziua Maghiarilor - un prilej de a sărbători relaţiile reciproce de bună convieţuire dezvoltate în 
România 
Premierul Viorica Dăncilă a transmis un mesaj joi, cu ocazia Zilei Maghiarilor de Pretutindeni, în care afirmă că 
acest moment este un prilej pentru a sărbători relaţiile reciproce de bună convieţuire, dezvoltate, în ultimele 
decenii, pe teritoriul ţării noastre. 
 
"Ziua Maghiarilor de Pretutindeni este un prilej de a sărbători comunitatea maghiară din România şi relaţiile 
reciproce de bună convieţuire pe care le-am dezvoltat, în ultimele decenii, pe teritoriul ţării noastre. De aceea, 
adresez concetăţenilor maghiari un salut cordial şi îi felicit la împlinirea a 170 de ani de la momentul istoric în care 
revoluţionarii maghiari s-au alăturat mişcărilor europene de eliberare naţională", afirmă Viorica Dăncilă, potrivit 
unui comunicat al Guvernului, remis AGERPRES. 
 
Conform şefei Guvernului, perspectiva asupra istoriei arată că este momentul unei "mutări de accent" pe lucrurile 
care îi unesc pe români şi maghiari şi care sprijină legăturile interumane, schimburile culturale, perspectiva 
europeană comună, promovarea tradiţiilor şi a obiceiurilor. 
 
"În Europa de astăzi, deosebirile între etnii şi culturi trebuie să reprezinte o sursă de înţelegere şi respect reciproc. 
Astfel, România promovează dezideratul european 'unitate în diversitate' şi susţine, cu determinare, atât libera 
exprimare a identităţii etnice, cât şi promovarea elementelor identitare de limbă, tradiţie, patrimoniu cultural. Ne 
bazăm, în demersurile noastre, şi pe sprijinul organizaţiilor civice şi culturale ale maghiarilor din România", spune 
Dăncilă. 
 
Ea precizează că Anul Centenarului are "semnificaţii profunde" pentru societatea românească în ansamblul său. 
 
"În acest context, doresc să subliniez aportul minorităţilor naţionale la moştenirea culturală comună care 
defineşte societatea românească în ansamblul ei, precum şi contribuţia acestora la edificarea statului român 
modern. Guvernul României aspiră la unitatea eforturilor din partea tuturor cetăţenilor pentru a reuşi, împreună, 
să construim ţara în care ne dorim să trăim. La mulţi ani tuturor maghiarilor din România!", transmite Viorica 
Dăncilă.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Conferinţă de lansare a Programului "Rabla", organizată joi la sediul Remat Bucureşti Sud 
Ministrul Mediului, Graţiela Gavrilescu, participă, joi, la conferinţa de lansare a ediţiei 2018 a Programelor "Rabla 
Clasic" şi "Rabla Plus". 
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În cadrul evenimentului, organizat la sediul Remat Bucureşti Sud, va fi amenajată o expoziţie de automobile 
electrice şi hibrid, iar cei prezenţi vor putea vizita fluxul de depoluare şi tratare a vehiculelor scoase din uz. 
 
Anul trecut, programele "Rabla Clasic" şi "Rabla Plus" au debutat la data de 18 mai. Bugetul anunţat la momentul 
respectiv, în cazul programului "Rabla Clasic", se situa la 180 de milioane de lei, iar cel pentru "Rabla Plus" la 45 de 
milioane de lei. 
 
Ulterior, pe data de 11 octombrie, Guvernul a aprobat în şedinţa săptămânală, suplimentarea cu 25 de milioane 
de lei a bugetului destinat Programului "Rabla Clasic" pentru persoane fizice, iar toate cele 3.800 de prime de 
casare suplimentare s-au epuizat cinci zile mai târziu, în numai 30 de minute.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Ministerul Turismului spune că România va fi disponibilă în cel mai scurt timp în cataloagele de promovare ale 
turoperatorului german Dertour 
România va fi disponibilă în cel mai scurt timp în cataloagele de promovare ale turoperatorului german Dertour, 
anunţă Ministerul Turismului, care precizează că decizia a fost luată după ce ministrul Turismului, Bogdan 
Gheorghe Trif, a participat la mai multe întâlniri cu întreaga conducere a turoperatorului. "România va fi 
disponibilă în cel mai scurt timp în cataloagele de promovare ale turoperatorului german Dertour. Decizia a fost 
luată după ce ministrul Turismului, domnul Bogdan Gheorghe Trif, a participat, atât în ţară, cât şi la Berlin, la mai 
multe întâlniri cu întreaga conducere a turoperatorului german. Astfel, ţara noastră va fi disponibilă din nou în 
sistemul de rezervări care se adresează celor peste 10.000 de agenţii partenere ale turoperatorului, urmând ca, 
de anul viitor, oferta României să fie una mult diversificată", anunţă ministerul. 
De altfel, conform instituţiei, România a fost în continuare promovată în două dintre cataloagele turoperatorului, 
unul care promovează circuite turistice, iar cel de-al doilea care prezintă ofertele din Delta Dunării şi croazierele 
pe Dunăre. 
"Domnul ministru Bogdan Gheorghe Trif a subliniat importanţa promovării României la nivel internaţional, mai 
ales în Germania, ţara de unde provin cei mai mulţi turişti străini în România, conform datelor INS pentru 2017. 
Astfel, anul trecut, peste 324 de mii de turişti germani au vizitat România", susţine Ministerul Turismului. 
De asemenea, ministerul mai afirmă că, împreună cu experţi ai Băncii Mondiale şi ai Secretariatului General al 
Guvernului, lucrează la elaborarea unei Strategii Integrate de Dezvoltare a Turismului, în cadrul căreia "va fi 
perfectat şi Planul de Marketing şi Promovare pe termen mediu şi lung, adaptat actualelor norme şi surse de 
finanţare", conform news.ro. 
(Sursa: news.ro) 
 

 EVACUAŢI din calea apelor: Se fac eforturi „supraomeneşti” pentru ca digul din Căpeni să nu cedeze. 
Autorităţile au evacuat peste 300 de oameni/ Ministrul Apelor: O să facem o evaluare ca pe viitor să evităm 
astfel de situaţii 
Directorul general în cadrul Ministerului Apelor şi Pădurilor, Olimpia Negru, a declarat, joi, că se fac eforturi 
„supraomeneşti” pentru ca digul să nu cedeze,din cauza viiturii,în Căpeni, judeţul Covasna, unde autorităţile au 
decis evacuarea a peste 300 de oameni, transmite corespondentul MEDIAFAX. 
Ministrul Apelor, Ioan Deneş, a mers, miercuri seara, în satul Căpeni, judeţul Covasna, acesta precizând că situaţia 
s-a ameliorat, urmând ca după ce va trece pericolul la nivelul ministerului să se facă o evaluare astfel încât să nu 
mai existe situaţii similare pe viitor. 
"Faţă de astă noapte situaţia s-a ameliorat, dar în continuare pe o porţiune de 20, 30 m de dig situaţia este critica. 
Am decis împreună cu specialiştii să suplimentăm înălţarea cu saci de nisip, ceea ce s-a şi întâmplat. Debitul 
Oltului a început să scadă, acest pârâu a scăzut cu 6 cm. Noaptea trecută am discutat cu cei care au rămas în zonă 
şi mi-au transmis că bătrânii şi copiii au plecat la rude. Unii au zis că stau de veghe, să aibă grijă de bunuri. Înţeleg 
situaţia şi mi-au zis că şi-au asumat pe propria răspundere. 
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Se fac eforturi „supraomeneşti” pentru ca digul din Căpeni să nu cedeze 
Joi dimineaţa, apa se revarsă peste coronamentul digului pe o porţiune de 20-30 de metri, spre deosebire de 
miercuri noaptea, când sectorul de revărsare era mult mai mare. Cu toate acestea, eforurile de menţinere a 
digului sunt „supraomeneşti!, potrivit directorului general din cadrul Ministerului Apelor şi Pădurilor, Olimpia 
Negru. 
”În continuare, nivelul pe râul Olt a început să scadă, încet dar scade, până se va prelua şi va scădea nivelul în râul 
Căpeni vor mai trece câteva ore. Cu siguranţă, colegii mei, prezenţi la faţa locului, intervin cu saci împreună cu 
specialiştii de la ISU, comunitatea locală, Serviciul Voluntar pentru Situaţii de Urgenţă. Se fac eforturi deosebite. 
Peste coronamentul digului se mai deversează doar pe o porţiune de 20-30 de metri, comparativ cu azi-noapte, 
când aveam un sector de aproximativ 200 de metri unde se deversa. Nivelul a scăzut în acest pârâu şi se fac 
eforturi supraomeneşti pentru a menţine acest dig în picioare. Nu putem să spunem că pericolul a trecut”, a 
declarat, corespondentului MEDIAFAX, Olimpia Negru. 
Prefectul judeţului Covasna, Sebastian Cucu, a precizat, pentru corespondentul MEDIAFAX, că cel puţin 15 familii 
care se aflau în zona cea mai expusă şi-au părăsit locuinţele. 
”Era vorba de o evacuare preventivă pentru că în apropiere există un dig peste care se revărsa apă. Un dig al unui 
pârâu la confluenţa cu râul Olt şi dacă acela ceda, atunci toată apa din râul Olt se deversa în apropierea 
locuinţelor. Persoanele s-au evacuat în marea lor parte singure, nu s-au dus la locul de evacuare, au plecat spre 
rude, în sat. Cel puţin 15 familii au plecat din zona cea mai expusă”, a spus Sebastian Cucu. 
Autorităţile au decis, miercuri seara, ca aproximativ 300 de persoane din 130 de locuinţe din satul Căpeni, judeţul 
Covasna, să fie evacuate, din cauza probabilităţii crescute de rupere a digului de protecţie care preia unda de 
viitură produsă pe cursul râului Olt, în Baraolt. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Noua taxă auto poate ajunge și la 3.000 de euro 
Taxa auto revine din vară. Ar urma să fie între 50 și 3.000 de euro, în funcție de norma de poluare. 
Taxa auto revine, cel mai probabil de la începutul verii. Potrivit tvr.ro, cea mai probabilă soluţie care va fi 
adoptată va fi o taxă care va fi plătită o singură dată, la prima înmatriculare a maşinii. Actuala formulă ar urma să 
fie aplicată timp de trei ani după care va fi înlocuită cu un impozit progresiv plătit de toţi şoferii, după model 
german. 
Mașinile vor fi taxate pentru poluare între 50 de euro și 2.500 - 3.000 de euro. Pentru calcul va conta coeficientul 
de poluare și emisiile de dioxid de carbon. Nu este clar însă ce reprezintă coeficientul de poluare menționat. 
Aceasta este varianta de lucru în acest moment, potrivit unor surse oficiale. Noua taxă se va aplica cel mai 
devreme la începutul verii. 
Peste 630.000 de mașini vechi au fost înmatriculate în România, anul trecut. Fenomenul ia amploare și în 2018. În 
București, parcările marilor bulevarde sunt pline de autoturisme din import scoase la vânzare. 
În multe județe, o programare la Registrul Auto Român se obține acum cel mai devreme pentru luna mai. Peste 
120.000 de mașini au fost omologate deja de la începutul anului. Cu peste 20.000 mai mult decât în perioada 
similară a lui 2017. 
Aceleaşi surse oficiale au susţinut pentru tvr.ro că noua taxa de primă înmatriculare se va aplica timp de trei ani. 
Va fi înlocuită apoi de un impozit progresiv, plătit de toţi proprietarii de maşini în functie de cât de mult poluează 
autoturismele lor. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Dragnea s-a întâlnit cu ambasadorul Marii Britanii 
Ambasadorul Marii Britanii la București, Paul Brummell, a fost la Parlament, unde s-a întâlnit cu președintele 
Camerei Deputaților, Liviu Dragnea. 
Recent, Brummell a lăudat DNA şi lupta dusă până acum împotriva corupţiei în România. Pe de altă parte, el a 
atras atenţia că oamenii de afaceri şi investitorii străini au nevoie de predictibilitate şi, deci, schimbările din 
domeniul fiscal nu fac mereu bine. 
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„Noi constatăm că România a făcut paşi foarte importanţi şi foarte pozitivi, în aceşti zece ani de participare la 
Uniunea Europeană, în ceea ce priveşte justiţia şi lupta împotriva corupţiei. Este datorită unor organizaţii foarte 
bune, precum DNA. Şi noi constatăm că lupta este, bineînţeles, în continuare. Urez succes. Aveţi oameni buni şi 
sper că rezultatele o să fie foarte pozitive. 
Bineînţeles, pentru business, predictibilitatea este întotdeauna foarte importantă. Deci, schimbările în ceea ce 
priveşte legile (n.r. reforma fiscală) nu sunt întotdeauna foarte bine venite pentru business”, a spus Paul 
Brummell, ambasadorul Marii Britanii. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Autoritatea pentru muncă a UE, cu sediul în România? 
Comisia Europeană propune înfiinţarea unei autorităţi europene a muncii, care ar putea avea sediul în România, a 
declarat, miercuri, Angela Cristea, şefa reprezentanţei Comisiei Europene la Bucureşti. 
"Comisia Europeană face trei propuneri. Prima este crearea unei agenţii europene a muncii. A doua este o 
recomandare ca toate persoanele cu activităţi independente să poată beneficia de un pachet minim de şase 
servicii de protecţie socială. A treia este de creare a unui sistem de monitorizare a modului în care statele 
membre au reuşit să asigure această protecţie socială pentru toate persoanele care lucrează pe teritoriul Uniunii 
Europene", a precizat Cristea, potrivit Agerpres.ro. 
 
Ea a susţinut că este nevoie de această agenţie întrucât în momentul de faţă există niveluri foarte diferite de 
protecţie socială de la un stat membru la altul, dar şi între diverse categorii de angajaţi din aceeaşi ţară. 
Comisia a propus înfiinţarea acestei agenţii pe parcursul acestui an, însă decizia este a statelor membre. 
 
"Vom discuta săptămâna aceasta cu miniştrii de resort, iar săptămâna viitoare cu şefii de stat şi de guvern, pentru 
că aceştia s-au angajat deja în noiembrie 2017 că vom construi acest pilon de drepturi sociale în Uniunea 
Europeană. România are câteva şanse de a găzdui sediul agenţiei, una dintre şanse fiind faptul că nu are o astfel 
de agenţie, fiind în acelaşi timp unul dintre statele mari din UE. Depinde cum îşi va juca România această şansă", a 
mai spus Cristea. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Eurostat: România are a doua cea mai mare rată a mortalităţii din UE 
România a înregistrat în 2015 un număr de 1.530 de decese la 100.000 de locuitori, cu 48% peste media 
europeană, fiind pe locul doi în Uniunea Europeană (UE) din acest punct de vedere, după Bulgaria, potrivit datelor 
publicate miercuri de Eurostat, transmite News.ro. 
Bulgaria a înregistrat, în 2015, 1.660 de decese la 100.000 de locuitori. Media în cadrul statelor membre UE era de 
1.036 de decese la 100.000 de locuitori, în 2015, potrivit Eurostat. 
După Bulgaria şi România, urmează Ungaria (1.500 de decese la 100.000 de locuitori), Lituania (1.490), Letonia 
(1.489), Croaţia (1.430) şi Slovacia (1.390). 
De cealaltă parte, cele mai mici rate ale deceselor s-au înregistrat în Franţa (859 decese per 100.000 de locuitori), 
Spania (873), Italia (901), Suedia (927) şi Luxemburg (930). 
În 2015, 5.217.376 de persoane au decedat în statele membre UE, cu 272.000 mai mult decât în anul anterior. Din 
total, circa 2 milioane de decese (38%) s-au înregistrat în cazul persoanelor cu vârsta cuprinsă între 70 şi 85 de ani. 
În ceea ce priveşte cauzele deceselor, puţin peste 1,9 milioane persoane au decedat din cauza bolilor aparatului 
cardiovascular, iar 1,3 milioane au decedat din cauza cancerului. Totodată, 442.100 de persoane au decedat din 
cauza afecţiunilor aparatului respirator, iar 230.000 din cauza accidentelor sau a altor cauze externe. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Pungile de plastic, interzise definitiv în comerțul din România, de la 1 ianuarie 2019 
Introducerea pe piața națională, începând cu 1 iulie anul acesta, și comercializarea, de la 1 ianuarie 2019, a 
pungilor de transport din plastic subțire și foarte subțire cu mâner vor fi interzise. Este decizia finală de astăzi a 
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Parlamentului. Comercianții vor putea pune în continuare pe piață pungi, chiar și de plastic, dar reutilizabile, în 
vederea reducerii deșeurilor de plastic, relatează Profit.ro. 
Plenul Camerei Deputaţilor a adoptat miercuri, în calitate de for decizional, cu 255 de voturi “pentru” şi o 
abţinere, proiectul de lege nr. 249/2015 privind modalitatea de gestionare a ambalajelor şi a deşeurilor, astfel că 
se interzice, începând cu 1 iulie, introducerea pe piaţa naţională a pungilor de transport din plastic subţire şi 
foarte subţire, cu mâner, scrie News.ro. 
Proiectul modifică Legea nr.249/2015 privind modalitatea de gestionare a ambalajelor şi a deşeurilor de ambalaje, 
în sensul transpunerii Directivei (UE) 2015/720 a Parlamentului European şi a Consiliului din 29 aprilie 2015 de 
modificare a Directivei 94/62/CE în ceea ce priveşte reducerea consumului de pungi de transport din plastic 
subţire. 
Potrivit proiectului, "se interzice, începând cu data de 1 iulie 2018, introducerea pe piaţa naţională a pungilor de 
transport din plastic subţire şi foarte subţire cu mâner. De asemenea, se interzice, începând cu data de 1 ianuarie 
2019, comercializarea pungilor de transport din plastic subţire şi foarte subţire cu mâner. Pungile de transport din 
plastic subţire şi foarte subţire fără mâner nu fac obiectul interzicerii comercializării sau introducerii pe piaţa 
naţională. 
De asemenea, autoritatea publică centrală pentru protecţia mediului, prin unităţile subordonate, precum şi 
autorităţile executive ale unităţilor administrativ-teritoriale promovează campanii de informare şi educare a 
publicului şi a operatorilor economici privind sistemele de returnare, colectare şi valorificare a ambalajelor şi a 
deşeurilor de ambalaje care le sunt disponibile, contribuţia lor la refolosirea, valorificarea şi reciclarea ambalajelor 
şi a deşeurilor de ambalaje, sensul marcajelor de pe ambalajele existente pe piaţă, elementele corespunzătoare 
ale planurilor de gestionare a ambalajelor şi a deşeurilor de ambalaje şi impactul dăunător asupra mediului al 
consumului excesiv de pungi de transport din plastic subţire, mai prevede proiectul. 
Începând cu 27 mai 2018, informările şi rapoartele privind gestionarea ambalajelor şi a deşeurilor de ambalaje 
transmise Comisiei Europene de către Ministerul Mediului vor cuprinde şi date cu privire la consumul anual de 
pungi de transport din plastic subţire, se mai arată în proiect. 
Legea va fi trimisă spre promulgare la preşedinele României. 
(Sursa: profit.ro) 
 

 De ce se reunește CSAT pe 20 martie 
Consiliul Suprem de Apărare a Ţării (CSAT) se reuneşte marţi, 20 martie, pe ordinea de zi fiind subiecte 
referitoare la activitatea în 2017 a instituţiilor cu atribuţii în domeniul securităţii naţionale. 
Şedinţa CSAT va avea loc de la ora 12.00, la Palatul Cotroceni, a anunţat Administraţia Prezidenţială. 
Pe ordinea de zi a şedinţei sunt incluse subiecte referitoare la activitatea desfăşurată de către instituţiile cu 
atribuţii în domeniul securităţii naţionale în anul 2017 şi principalele obiective pentru anul 2018, activitatea 
Consiliului Operativ de Securitate Cibernetică în anul 2017 şi principalele obiective pentru anul 2018, activitatea 
desfăşurată de Centrul Naţional de Răspuns la Incidente de Securitate Cibernetică (CERT-RO) în anul 2017 şi planul 
de activitate pentru anul 2018, precum şi discuţii despre activitatea desfăşurată de către Consiliul Suprem de 
Apărare a Ţării în anul 2017. 
Ultima şedinţă a CSAT a avut loc în 28 noiembrie 2017, când s-a decis ca România să trimită în acest an în teatrele 
de operaţii 1.775 de militari, cu 286 mai mulţi faţă de anul trecut, iar alţi 233 de militari se vor afla în ţară, cu 
posibilitatea de a fi dislocaţi la ordin. De asemenea, la misiunile Uniunii Europene, OSCE, NATO şi ONU vor fi 
trimişi 1.867 de jandarmi şi poliţişti, cu 340 mai mulţi decât în 2017. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Ghiţă, la 15 luni după fuga din România: Ştiu ce susţinere are şefa DNA şi înţeleg de ce nu a plecat din funcţie/ 
Negulescu îmi pregătise o celulă cu bătăuşi/ Poza cu Kovesi nu o face publică 
Sebastian Ghiţă, prins în Serbia după ce a fugit din România, unde era anchetat de DNA, a declarat, într-un 
interviu pentru Evenimentul Zilei, că ştie ce susţinere are şefa DNA, Laura Codruţa Kovesi şi înţelege de ce nu a 
plecat din funcţie, aşa cum s-a întâmplat cu Florian Coldea. 
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"Mă aşteptam la nivelul SRI (n.r.: Verificarea lui Florian Coldea), nu toţi ştiau ce face Coldea. Am crezut sincer că la 
un moment dat nişte mecanisme interne vor aduce clarificări. Îi cunosc bine pe aceşti doi oameni (n.r.: Coldea şi 
Kovesi) ştiu cu ce ambasade au lucrat, ştiu ce sprijin puternic au şi îmi e clar de ce nu pleacă Kovesi astăzi. Sunt 
chestiuni pe care trebuie să le facă directorii Serviciului, preşedintele ţării, şefii Camerelor, mecanismele, iată că 
mai greu, mai dificil, dar încep să funcţioneze”, a declarat Sebastian Ghiţă, într-un interviu acordat jurnalistului Ion 
Cristoiu, pentru Evenimentul Zilei. 
"Sunt curios când o să mă întâlnesc cu prietena Codruţa dacă a complotat cu cele doua personaje să facă ce mi-a 
făcut. (... ) Mi-a fost frică de acest om. L-aţi văzut pe Portocală. Nu ştiam dacă o să mă bată sau nu. Am vrut să mă 
asigur că atrag atenţia că nu mai suntem pe vremea securităţii dinainte de ’60", a mai declarat parlamentarul. 
Acesta a vorbit şi despre plecarea sa, la finalul lui 2016. Sebastian Ghiţă, susţine că nu a plănuit părăsirea 
României, însă i-a fost frică de procurorul DNA, Mircea Negulescu, care era „exagerat”. 
“Nu sunt fugar. (...) Nu am cum să mă prefac că nu ştiam că îmi pregătise bătătuşi, că-l mutase pe Blejnar dintr-o 
celulă în alta ca să facă loc, că fusese la inchisoarea din Câmpina, că era sigur ca judecătorii îl trimit pe Ghiţă acolo. 
Se lauda în faţa Andreei Cosma că mă arde, că sunt terminat, ca sunt un mort viu. Daca eu nu puteam convinge pe 
nimeni în Bucureşti că omul e nebun, ce puteam să mai fac decât să plec”, a declarat Sebastian c, pentru 
Evenimentul Zilei. 
“Negulescu era exagerat. (...) Nu am plănuit această fugă, plecare. (...)Mi-a fost frică de acest om”, a sunliniat 
Ghiţă. 
Fostul deputat PSD a precizat înregistrările difuzate după fuga sa din ţară au fost realizate de el şi lăsate în plic la 
redacţia televiziunii sale. 
„Eu nu ştiam dacă aceşti oameni o să mă prindă sau nu, dacă o să ma calce cu masina sau nu şi am vrut să mă 
asigur să atrag atenţia asupra lucrurilor care se pot întâmpla în România şi să încerc să spun lucrurile cum le-am 
trăit, nu cum le amestecă maşinile de amestacat zvonuri şi propagandă” a precizat el. 
Ghiţă a adăugat scopul dezvăluirilor sale nu a fost neapărat demiterea prim-adjunctului SRI, Florian Coldea, însă s-
a dovedit că mecanismele instituţionale au funcţionat în acest caz. „ Îi cunosc bine pe aceşti doi oameni (n.r.: 
Coldea şi Kovesi) ştiu cu ce ambasade au lucrat, ştiu ce sprijin puternic au şi îmi e clar de ce nu pleacă Kovesi 
astăzi. Sunt chestiuni pe care trebuie să le facă directorii Serviciului, preşedintele ţării, şefii Camerelor, 
mecanismele, iată că mai greu, mai dificil, dar încep să funcţioneze”, a comentat el. 
Întrebat dacă este ofiter acoperit al SRI, Sebastian Ghiţă a răspuns: „Cred că sunt mulţi oameni în care serviciile au 
încredere, fără ca oamenii aceia să fie ofiţeri acoperiţi. Unele firme ajung să lucreze pentru stat şi nu au legătură 
cu ofiţerii acoperiţi”. 
Sebastian Ghiţă, dacă a fost abordat de serviciile străine: Nu e o chestiune de teritorialitate 
Întrebat cum poate avea încredere cineva din Serviciul de Informaţii într-o persoană, dacă nu este ofiţer acoperit, 
acesta a declarat: "Am întâlnit multe situaţii în viaţă. Cred că sunt mulţi oameni în care serviciile şi instituţiile au 
încredere fără ca acţionarii acelor firme să fie ofiţeri acoperiţi. Nu poţi să aşterni o pătură peste România şi să îi 
acoperipe toţi". 
Cât priveşte dezvăluirile despre aducerea în ţară a lui Nicolae Popa, cu un avion plătit de o firmă a lui Sebastian 
Ghiţă, acesta din urmă a declarat că a fost "un fel de a-i bate obrazul doamnei Kovesi. Nu e simplu să aduci un 
cetăţean dintr-o ţară în altă ară, când parteneriartul, procuratura, uneori e bine să nu implici, alteori e chestiune 
de viteză. Stând 10-15 ani în acest mediu şi cercuri probabil că ştiu mai multe decât alţi oameni care nu au avut 
această preocupare". 
Totodată, chestionat cu privire la posibilitatea de a fi contactat de serviciile străine., Ghiţă a declarat, pentru 
Evenimentul Zilei: "acelaşi lucru care vă garantează că nu mă contactează la Bucureşti, nu e o chestiune de 
teritorialitate" 
„Am vrut să mă mai uit o dată în ochii lui Coldea” 
Sebastian Ghiţă a susţinut că a luat decizia de a pleca din ţară chiar în timpul unei petreceri la SRI, cu o zi înainte, 
când a văzut care era atitudinea celor din jur faţă de el. „Eram mortul viu, am avut o senzaţie foarte urâtă. Totuşi 
să-ţi fie frică pentru viaţa ta. Toată lumea mă compătimea”, a comentat el. 
Despre relaţia cu Florian Coldea, fostul deputat a spus că a vrut să se mai uite „o dată în ochii lui”. „Nu mi-am 
închipuit că doi-trei ani, n-o să mă bage în seamă. (....) Cunosc sistemul destul de bine, ce nu puteam să accept era 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
http://www.mediafax.ro/social/sebastian-ghita-daca-a-fost-abordat-de-serviciile-straine-nu-e-o-chestiune-de-teritorialitate-17064911
http://www.mediafax.ro/social/ghita-despre-ultima-intalnire-cu-reprezentantii-sri-am-vrut-sa-ma-mai-uit-in-ochii-lui-coldea-17064899


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
replica: Ăştia de la DNA au înnebunit. Am avut 100 de discuţii cu el. E un tip foarte serios, abil. Au existat şi 
momente mai aprige, încercând şi eu, şi Maior să-i deschidem ochii că lumea mai gândeşte şi altfel. Că situaţia 
devine mai agresivă. Mulţi îl pun pe George Maior şi Florian Coldea în aceeaşi oală, nu sunt”, a spus Ghiţă. 
Ghiţă: Ambasadorul Belgiei i-a cerut lui Dragnea Gara de Nord din Bucureşti, fără licitaţie, pentru un proiect 
imobiliar 
Sebastian Ghiţă a declarat, miercuri seară, că Liviu Dragnea, i-a povestit cum ambasadorul Belgiei în România i-ar 
fi cerut preşedintelui Camerei Deputaţilor să-i ofere, fără licitaţie, Gara de Nord din Bucureşti, pentru un proiect 
imobiliar. 
„Încă nu am văzut Parlamentul României să laude DNA. Numai ambasadele primesc şi decorează acest DNA. 
Primii şi primii suţinători ai acestui Binom sunt cei din ambasada Statelor Unite. Aţi văzut apoi pe cei din 
ambasada Olandei, ambasada Franţei sau Angliei”, a declarat Sebastian Ghiţă, miercuri seara, la România TV. 
Potrivit lui Ghiţă, ambasadorul Olandei ar avea un dosar penal, la Curtea de Apel. 
"Este şi un dosar public, investigat de autorităţile româneşti, care se află la Curtea e Apel, şi unde în mod clar şi 
evident, ambasadorul Olandei a fost prins cu un cetăţean arab furând. Doamna Koveşi se ocupă de aceste 
interese care nu sunt benefice statului român şi de eliminarea de pe piaţă a companiilor şi intereselor româneşti, 
şi mie chestia asta nu îmi sună a instituţie în cadrul constituţional românesc (...) Mie mi-a spus domnul Dragnea 
despre ambasadorul Belgiei, care a venit cu tupeu la dânsul în birou şi i-a zis: <<dă-mi Gara de Nord fără licitaţie 
să facă un proiect imobiliar. Nu e ministrul îm România care să nu povestească, cum, atunci când au fost numiţi, 
nu puteau să împingă uşa de câţi ambasadori erau acolo şi nu aveau loc să intre de ei”, a mai declarat Ghiţă. 
Sebastian Ghiţă nu face publică poza cu Laura Codruţa Kovesi 
Fostul parlamentar Sebastian Ghiţă nu a făcut publică poza cu şefa DNA, Laura Codruţa Kovesi, preferând să o 
arate doar jurnalistului Ion Cristoiu, căruia i-a acordat un interviu la Belgrad. 
"Aţi văzut că, astăzi, preşedintele ţării, unii îl simpatizăm, alţii nu, dar este preşedintele ţării, el văzând toate acele 
falsuri din instituţia doamnei Kovesi, auzindu-i pe procurorii de acolo, încă le mai zicem procurori, se duceau şi o 
întrebau, lucrau sub coordonarea dânsei. Domnul Iohannis, văzând toate aceste lucruri, a ales să o protejeze pe 
Kovesi", a spus Sebastian Ghiţă. 
Ion Cristoiu: Eu v-am intrebat de fotografie. Fotografia mi-o arătaţi? 
Ghiţă: Dumneavoastră da, dar nu cred că e momentul ca eu să fac ceva peste preşedintele ţării, peste deciziile 
instituţiilor din ţara mea, să provoc eu căderea sau menţinerea acestei doamne Kovesi. V-o arăt acum ca să nu 
avem dubii asupra vizitei la mine acasă a doamnei Kovesi". 
În acel moment înregistrarea se opreşte. Evenimentul Zilei a anunţat că va publica, în mai multe părţi, interviul cu 
Sebastian Ghiţă. 
Fostul parlamentar a fost prins în Belgrad, pe 13 aprilie 2017, în timp ce se plimba pe o stradă, împreună cu 
fratele său. La legitimare, Ghiţă a prezentat un act de identitate şi un permis sloven, în timp ce fratele său le-a dat 
poliţiştilor actele reale. 
În România,Ghiţă a fost văzut ultima oară în noaptea dinspre 19 spre 20 decembrie 2016, când pleca de la un 
eveniment organizat de SRI. Acolo a participat în calitatea sa de membru al comisiei parlamentare de control, 
moment în care poliţiştii care îl filau, la cererea procurorilor, l-au pierdut. Potrivit unor surse, Ghiţă conducea pe 
DN1 cu peste 200 km/h, iar la un moment dat un alt autoturism i-ar fi blocat pe poliţişti. Ulterior, maşina lui Ghiţă 
a fost găsită la locuinţa sa, astfel că poliţiştii au crezut că doarme. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Parlamentul European a purtat discuţii secrete cu reprezentanţi ai regimului nord-coreean 
O delegaţie a Parlamentului European a anunţat, miercuri, că a avut discuţii secrete în ultimii trei ani cu 
reprezentanţi ai regimului nord-coreean, în încercarea de a convinge Phenianul să renunţe la testele nucleare şi 
cu rachete balistice, relatează site-ul televiziunii France 24. 
Grupul de europarlamentari a fost condus de către britanicul Nirj Deva, care a confirmat 14 întrevederi cu înalţi 
oficiali nord-coreeni, inclusiv cu miniştri, adăugând că este programată o întâlnire la Bruxelles în viitorul apropiat. 
Nirj Deva a precizat că delegaţia Parlamentului European pentru relaţiile cu Peninsula Coreeană a "pledat 
necontenit pentru dialog fără precondiţii" pentru a pune capăt problemei nucleare din Coreea de Nord. 
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"Am avut discuţii secrete, alături de colegii mei. Acum am decis să dezvăluim public eforturile, în lumina discuţiilor 
propuse [între Donald Trump şi Kim Jong-Un]. Ne-am întâlnit în secret cu înalţi oficiali nord-coreeni în 14 ocazii. 
Am înţeles preocupările lor şi ei le-au înţeles pe ale noastre. Le-am transmis în termeni clari că, dacă vor continua 
derularea programului cu rachete balistice şi a celui nuclear, vom ajunge la o concluzie inevitabilă, care este de 
neconceput", a spus Deva. 
Eurodeputatul britanic susţine că delegaţia Parlamentul European a avut un rol în "dezvoltarea unor măsuri care 
au clădit încrederea" pentru promovarea unui dialog SUA-Coreea de Nord. Totodată, sancţiunile dure impuse de 
Uniunea Europeană au reprezentat "un factor important pentru decizia Phenianului de a accepta să discute, 
întrucât o parte dintre sancţiuni au afectat cetăţenii săraci". 
Nirj Deva a mai anunţat că grupul de europarlamentari s-a întâlnit şi cu înalţi oficiali din SUA, China, Japonia şi 
Coreea de Sud, iar dialogul a vizat obţinerea unei "denuclearizări verificabile în Peninsula Coreeană". 
La 10 martie, preşedintele american Donald Trump a precizat că discuţiile cu nord-coreenii sunt în desfăşurare 
pentru a stabili data şi locul întâlnirii cu liderul de la Phenian, Kim Jong-Un. Liderul de la Casa Albă a acceptat să îl 
întâlnească pe liderul nord-coreean până în luna mai, ca răspuns la invitaţia Phenianului. 
Presa nord-coreeană nu a transmis deocamdată niciun comentariu din partea regimului de la Phenian în privinţa 
unei întâlniri între Donald Trump şi Kim Jong-Un. Până în prezent, niciun preşedinte american nu s-a întâlnit cu un 
lider nord-coreean. 
Chung Eui-Yong, consilierul pe probleme de securitate al preşedintelui Coreei de Sud, a anunţat că liderul 
regimului de la Phenian şi-a exprimat disponibilitatea de a purta discuţii cu Statele Unite despre denuclearizare, 
"în cazul în care va fi garantată siguranţa regimului şi dacă ameninţările militare împotriva Coreei de Nord vor fi 
eliminate". Kim Jong-Un a sugerat că Phenianul nu va mai efectua teste nucleare sau balistice dacă vor fi iniţiate 
discuţii între SUA şi Coreea de Nord. 
(Sursa: Mediafax) 
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